

Image not found or type unknown



Death Sentence Test – Psychological Diagnostics in the Euthanasia Clinic at Spiegelgrund during the Nazi Era. Published by Clarissa Rudolph

in German:

Todesurteil Test – Psychologische Diagnostik in der Euthanasiaklinik am Spiegelgrund während der NS-Zeit Herausgegeben von Clarissa Rudolph

Project

Description

For her publication, Clarissa Rudolph evaluated 567 medical histories of children and adolescents who were killed in the Viennese sanatorium “Am Spiegelgrund” between 1940 and 1945 as part of the so-called children’s euthanasia program. The Spiegelgrund functioned as a collection point for children and adolescents who had been segregated in public and private homes for children and adolescents, educational institutions, and Nazi welfare institutions in the course the enforcement of Nazi criteria governing social and political conformity, willingness to perform, educational ability, and hereditary health. Children and adolescents with mental disabilities or other severe impairments that were considered incurable were particularly at risk being murdered. The cruel fate of these children, almost all of whom came from socially underprivileged backgrounds, can be reconstructed from numerous medical histories.

in German:

Clarissa Rudolph wertete für ihre Publikation 567 Krankengeschichten von Kindern und Jugendlichen aus, die in den Jahren 1940 bis 1945 im Rahmen der so genannten Kindereuthanasie in der Wiener Anstalt „Am Spiegelgrund“ getötet wurden. Der Spiegelgrund fungierte als Sammelbecken für jene Kinder und Jugendlichen, die im Zuge der Durchsetzung nationalsozialistischer Kriterien von sozialer und politischer Konformität, Leistungsbereitschaft, Bildungsfähigkeit und Erbgesundheit in öffentlichen und privaten Kinder- und Jugendheimen, Erziehungsanstalten und Einrichtungen der Nationalsozialistischen Wohlfahrt ausgesondert wurden. Kinder und Jugendliche mit geistiger Behinderung oder anderen als unheilbar eingeschätzten schweren Beeinträchtigungen waren dabei besonders gefährdet, in die Tötungsmaschinerie zu gelangen. Das grausame Schicksal dieser Kinder, die fast ausschließlich aus sozial unterprivilegierter Bevölkerungsschichten stammten, ließ sich an zahlreichen Krankengeschichten rekonstruieren.

Applicant

Mandelbaum Publishers

in German:

Mandelbaum Verlag

Website

<http://www.mandelbaum.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

20 Dec 2021

Category

book

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.